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Hvordan kan anlegg påvirke 
idrettsturismen?



Hvordan kan anlegg påvirke idrettsturismen?
Jeg vil forsøke å øke kjennskap og kunnskap om idrettens 

dimensjoner og potensiale for økt vekst – for idrettens egen del, 
men også for næringslivet – og som en brikke i videreutviklingen 

av gode samfunn.
Jeg vil peke på hvordan strategisk anleggsutvikling kan henge 

sammen med utviklingen til reiselivssatsingen vår, og samtidig 
skape utvikling for oss alle.



Idretten leverer allerede på bærekraft, men 
vi må også bli enda bedre...

F.eks. 3, 5, 10, 11, 16 og 17 Nasjonale strategier for idretten er under arbeid

Først



Idrettens dimensjoner



Medlemskapsutvikling, og verdien 
av idrettens frivillighet



TUSEN TAKK TIL IDRETTSLAGENE I ROGALAND!
Korona: vi gikk ned med 11 489 medlemskap, men 
deretter opp igjen med 5 720 = 4,7 % økning. 
Rogalandsidretten er best i landet.







VERDIEN AV FRIVILLIGHETEN I ROGALAND ER NÅ 
Korona: vi gikk ned med 11 489 medlemskap, men deretter opp igjen med 5720 = 4,7 % økning. 
Rogalandsidretten er best i landet per nå.

SSB 0,0167 x 550 000 kr. 
= 9 185 kr. pr.  medlemskap 

Opp 53 millioner kroner til 
1,335 milliarder kroner for 
Rogaland samlet sett



Anlegg



Idrettsanlegg i kommunene
Årlig isolert prioritering x 23 kommuner



Strategisk viktige idrettsanlegg i fylket
Vil alltid bli lokalisert i en kommune!!!



Strategisk viktige 
idrettsanlegg i 

Rogaland
Noen anlegg trenger vi ett av i fylket. Andre 
trenger vi både i nord- og sørfylket. Atter 
andre trenger vi i alle fylkets fem 
befolkningssoner.

Vedtak: IR og Særkretser har vedtatt å følge 
opp prioriteringsslisten som rullleres på 
idrettskretstingene.

Forankring i fylket og i kommunene...

Noen av anleggene bør rigges for planer 
om å ta i mot idrettsarrangementer, og 
dette er det som blir viktig fram mot 2023.



Strategisk viktige 
konkurransearenaer i 

Rogaland

Next level – for idretten i Rogaland



Idrettsanlegg tilrettelagt for både 
trening og konkurranser er selve 

grunnmuren for suksess



Det er viktig for idretten...



Lokalt strategisk politisk ønske

Anleggsutvikling

Medlemsvekst

Utøverutvikling

Klubbutvikling

Økonomisk stimuli



Men det er også viktig for 
næringslivet...

Eller «jobben til mor å far og di»



Vi er allerede veldig flinke å skape 
arrangementer i dette fylket

Strategisk viktige idrettsarrangementer?!!



NM-VEKA
• Eksisterende anlegg – små oppgraderinger
• Rekrutteringstiltak
• 6 millioner i omsetning (RIK) + klubbene
• 5 dagers arrangement
• Ca 4500 tilreisende
• Ca 7000 kommersielle gjestedøgn
• 22.6 millioner

RIK/gs 2019

Tallenes tale Fra samarbeidet med Region Stavanger vet vi:



Perspektiver «idrettsturisme»
• NM-Veka gav mellom 500 og 4000 kroner døgn til lokale økonomier.
• Snittet var over 3 283 kroner per døgn.
• Særidrettene rapporter at det i Rogaland årlig gjennomføres i 

størrelsesorden 70 000, med stort og smått. 
• Årlig gjennomføres rundt 25 000 arrangementer som medfører reiser 

inn over fylkesgrensen.
• Alle skal betale for transport, spise og sove et sted. Pluss alt det andre 

de legger igjen penger på.
• Hva er da problemet?

RIK/gs 2019



Potensiale er større – hvis vi evner å 
samarbeide og prioritere, enda bedre

«Det som er godt for vi (laget) blir godt for meg» fritt gjengitt 
sitat om kulturbygging i alpinlandslaget.

- Håvard Tjørhom tidligere landslagstrener

RIK/gs 2019



Potensial for arrangementer 
– hva er stort og hva er smått?!!

RIK/gs 2019



144 grener, NM er fint, 
men hver enkelt av 

grenene representerer 
et verdensmesterskap, 
europamesterskap osv.



Hva har vi, hva kunne vi fått tak i 
– og hvorfor? Hvilke verdier 
representerer arrangementetet, 
for hvem (oss og andre)?

Idrettskretstinget har gitt marsjordre. Denne øvelsen skal idretten gjøre 
sammen med reiselivet, på ulike nivåer. Hensikten er  å komme opp med 
en oppdatert oversikt over potensialet, og tll slutt en demokratisk 
forankret prioriteringsliste.



Tenk om:
Idretten, destinasjonsselskapene, det offentlige og næringslivet 
sammen kunne hatt samme prioritering for det store «VI-et».

DA kan vi også definere hvilke Strategisk viktige konkurransearenaer» 
som vi skal utvikle og realisere?!!

Bakom lurer OL/PL og Special Olympics Winter Games som trofeer for 
langsiktig utvikling – i 2034 og 2030?!!

I mellomtiden er det nok av muligheter til å øve opp den regionale 
samhandlingen ytterligere.

RIK/gs 2019



Takk for oppmerksomheten


